
 

 

 

Onorați membri ai Parlamentului European, 

Stimați membri ai Corpului diplomatic, 

Stimați invitați, 

Doamnelor și domnilor, 

 

Numele meu este Matei Vlădescu și sunt onorat să mă aflu în fata unei remarcabile audiențe, în contextul exercitării 

de către România a Președintiei Consiliului Uniunii Europene și să vorbesc despre o problematică din ce în ce mai 

importantă precum combaterea antisemitismul.  

 

Această problemă este legată de mine, de comunitatea mea, de țara mea și de întreg continentul european, după cum 

probabil știți. Din păcate, lupta împotriva antisemitismului încă este o necesitate în viețile noastre și este departe de 

a fi doar un subiect care ține de trecut. 

 

În urmă cu aproape un an am avut șansa de a participa împreună cu o delegație formată din colegi și profesori ai 

liceul meu la “Marșul Vieții” din Polonia, un eveniment organizat anual cu scopul de a comemora cele 6 milioane 

de victime ale Holocaustului.  Am fost impresionat de ceremoniile memoriale organizate în câmpul de exterminare 

– Auschwitz-Birkenau, unde în timpul celui de-al Doilea Război Mondial aproape 1,1 milione de oameni, majoritatea 

evrei, au fost uciși în mod brutal de către regimul nazist. 

 

Din păcate, vremurile sumbre ale acelei perioade și amintirea înfioratoare a Holocaustului, împreună cu toate 

documentele legislative pe care Uniunea Europena le-a adoptat în vederea combaterii antisemitismului, nu au reușit 

să elimine complet acest fenomen social din viața europeană.  

 

În acest context, trebuie să menționăm că mulți evrei din statele membre ale Uniunii Europene au decis să plece în 

Israel deoarece se tem să rămână în țările lor de origine pe fondul accentuării tendințelor și mișcărilor antisemite. 

 

Evident, aceste tendințele trebuie să fie tratate cu deplină responsabilitate de instituțiile europene și de fiecare stat 

membru în parte, pentru a preveni resurecția mișcărilor antisemite similare cu cele petrecute în anii 1930 care au 

condus la tragedia Holocaustului și nu numai. 

 

Ca tânăr român și european, sunt convins ca doar cunoscând istoria și luptând împotriva mișcărilor extremiste, 

incluzându-le și pe cele antisemite, “Never again” nu va rămâne doar un motto pentru evrei și pentru societatea 

europeană. 

 

În final, permiteți-mi să îmi exprim respectul față de toate victimele Holocaustului.  

Fie ca memoria lor să fie binecuvântată. 

Vă mulțumesc! 

 


